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REVISTA PRESEI 

 

 

 Buget2021 - Parlament/ Comisiile de buget-finanţe continuă dezbaterile la 

proiectul legii bugetului de stat 

Comisiile parlamentare de buget-finanţe continuă vineri dezbaterile asupra 

proiectului legii bugetului de stat pe 2021. 

 

Joi, membrii celor două comisii au aprobat mai multe articole din proiect şi au dat 

vot favorabil bugetelor unor ordonatori principali de credit. Printre acestea se 

numără bugetele SIE, SRI, SPP, STS, Ministerului Energiei, Ministerului 

Afacerilor Interne, Administraţiei Prezidenţiale, Senatului şi Camerei Deputaţilor. 

 

Nu a fost acceptat niciun amendament. 

 

Vineri sunt programate dezbateri la bugetele mai multor ministere, printre care 

Ministerul Economiei, Antreprenoriatului şi Turismului, Ministerul Dezvoltării, 

Lucrărilor Publice şi Administraţiei, Ministerul Agriculturii, Ministerul Educaţiei, 

Ministerul Afacerilor Externe, Ministerul Educaţiei, Ministerul Sănătăţii şi 

Ministerul Justiţiei. 

 

Toate bugetele ordonatorilor principali de credite au primit joi avize favorabile în 

comisiile de specialitate. 

 

La proiectul legii bugetului de stat au fost depuse 3.169 de amendamente. 

 

Conform calendarului stabilit de Birourile permanente reunite, până sâmbătă, la 

ora 14,00, sunt prevăzute dezbateri în cadrul Comisiilor pentru buget, finanţe şi 

bănci cu ordonatorii principali de credite şi elaborarea rapoartelor asupra 

proiectelor legii bugetului de stat şi legii bugetului asigurărilor sociale de stat pe 

anul 2021. 
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Şedinţa comună a Camerei Deputaţilor şi Senatului pe tema bugetului este 

programată să înceapă luni la ora 16,00, urmând ca marţi să fie dat votul final la 

proiectele legii bugetului de stat şi legii bugetului asigurărilor sociale de stat pe 

anul 2021.  

 (Sursa: Agerpres) 

 

 Premierul Florin Citu anunta reforme profunde in aparatul public, la 

ANAF, in sistemul de pensii si in companiile de stat 

Premierul Florin Citu anunta reforme in tot aparatul public si in companiile de stat, 

in sistemul de pensii, in sistemul de salarizare, a ANAF si restructurarea 

companiilor de stat care au pierderi de 30 de ani. 

 

"Ce urmeaza in 2021? Reforma si investitii! In 2020 Romania a fost lovita de cea 

mai mare criza din ultima suta de ani. Am luat cele mai bune masuri si am reusit, 

asa cum am promis, sa evitam recesiunea tehnica. 1.4 milioane de romani din 

sectorul privat au intrat in somaj tehnic. Nu a fost niciun protest. Acestia au inteles 

situatia dificila prin care trece economia globala. Impreuna am reusit sa avem cea 

mai mare crestere economica din UE, in trimestrul IV, si astfel ne-am asigurat ca 

romanii care au stat acasa au avut un loc de munca la care sa se intoarca. 

 

In sectorul public, salariile au crescut, anul trecut, in medie cu 8% (in unele 

sectoare cu 25%), in timp ce in restul Europei cu doar 3%. Salariile au fost platite 

la timp, sporurile (multe fara sens) la fel. Costul cu cheltuielile de personal, in 

Romania reprezinta aproximativ 12% din PIB (media UE este de 10% din PIB). 

Acest cost s-a dublat in 4 ani de zile (perioada 2017-2020). 

 

Anul acesta, toate estimarile arata ca, in sectorul privat, salariile raman in 

majoritatatea cazurilor neschimbate. Suntem inca in perioada de criza. La inceputul 

anului am luat decizia de a mentine si veniturile din sectorul public la nivelul lunii 

decembrie 2020. Nu mai putem continua asa. Este nevoie de reforma! Reforma in 

tot aparatul public si in companiile de stat. Reforma sistemului de pensii. Reforma 

sistemului de salarizare. Reforma ANAF. Restructurarea companiilor de stat care 

au pierderi de 30 de ani.  

https://ziare.com/florin-citu/
https://ziare.com/politica/reforma/
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Arieratele companiilor de stat au ajuns la 63 miliarde lei (in jur de 53 miliarde lei 

din 2014, la care se adauga dobanzi si penalitati). 

 

Vreau sa tineti minte acest numar. Pierderile companiilor de stat sunt mai mari 

decat investitiile bugetate in acest an. Asta au facut socialistii din economia 

Romaniei in ultimii 30 de ani. Au falimentat companiile de stat si au acumulat 

pierderi. Sper ca acum este clar de ce este nevoie de REFORMA din temelii pentru 

a putea face INVESTITII! Ajunge! Asa nu se mai poate!", a scris Florin Citu joi 

pe Facebook. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Viceguvernatorul BNR confirmă PROMISIUNILE lui Florin Cîțu: România 

va avea creștere economică în 2021 

Anul curent este privit dintr-o perspectivă prudentă, dar pozitivă, de către 

Viceguvernatorul BNR, Leonardo Badea, fiind previzionată o revenire fragilă a 

economiei, care trebuie să fie susţinută printr-o atenţie sporită la anumite 

vulnerabilităţi structurale legate de disciplina financiară. 

„În 2021 revenim pe creştere. Eu sunt un economist optimist, dar această revenire 

este fragilă, de aceea ea trebuie să fie susţinută şi noi trebuie să fim atenţi la 

anumite vulnerabilităţi structurale legate de disciplina financiară a companiilor din 

România şi de nivelul foarte eterogen de dezvoltare economică în plan local. De 

asemenea, trebuie să creştem într-o manieră prudentă rolul pe care băncile îl au în 

finanţarea economiei şi să urmărim atragerea de fonduri europene”, a declarat 

Leonardo Badea, Viceguvernator al BNR, în cadrul videoconferinţei ZF/BRD 

Buget 2021. 

Pentru primul trimestru din acest an se preconizează o decelerare a ritmului PIB-

ului real, justificată şi de o deteriorare a perspectivelor în cazul partenerilor 

comerciali externi. Totuşi, viceguvernatorul BNR estimează ritmuri trimestriale 

uşor pozitive. 

 

https://ziare.com/facebook/
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Agenţii economici, spune Badea, probabil vor continua să se adapteze gradual la 

noile condiţii, iar sectoare precum industria şi comerţul vor avea în continuare rolul 

de locomotivă a creşterii, susţinută de cererea de consum şi, abia pe planul doi, de 

formare de capital fix. 

Începând cu trimestrul al doilea din 2021, pe fondul avansului campaniei de 

vaccinare, viceguvernatorul BNR spune că putem anticipa o continuare a 

detensionării graduale a restricţiilor impuse de autorităţi, fapt ce va impulsiona 

activitatea economică într-o serie de alte sectoare, cum ar fi sectorul HoReCa. 

„Media anuală a PIB va reflecta preponderent contribuţia consumului final, 

semnificativ negativă în 2020 şi ulterior pozitivă, imprimată cu precădere de 

componenta privată a acestuia. Probabil va rămâne pozitivă contribuţia formării 

brute de capital fix”. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Premierul Florin Cîțu SFIDEAZĂ PROTESTATARII: Eu nu văd care e 

problema 

Premierul Florin Cîțu sfidează protestatarii. Cîțu spune că nu înțelege de ce 

sindicatele au decis să iasă în stradă, în condițiile în care în 2021 se păstrează 

același nivel de salarizare ca în 2020, deși, spune premierul, România traversează 

cea mai cumplită criză economică din ultimii 100 de ani. 

"Cred că este încearcă să susțină angajații, dar mesajule este același. În 2020 când 

în România e cea mai mare criză din ultimii 100 de ani, sectorul public a primit 

creșterea salarială normală. Anul acesta nu e nimeni dat afară, primesc aceleași 

salarii și sporuri ca în 2020. Eu nu văd nicio problemă. Ar trebui să ne gândim că 

în ultimii 30 de ani liderii de sindicat sunt aceiași și ar trebui să vedem cum ajung 

acolo", a declarat Florin Cîțu. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 OUG pentru susținerea HORECA, publicată în Monitorul Oficial: 

despăgubiri de UN MILIARD se ÎMPART la toți aplicanții 

Ordonanţa de Urgenţă a Guvernului 10/2021, privind unele măsuri pentru 

acordarea de sprijin financiar pentru întreprinderile din domeniul turismului şi 

alimentaţiei publice, care modifică OUG 224/2020, a fost publicată miercuri în 

Monitorul Oficial Fondurile pentru despăgubiri totalizează un miliard de lei şi toate 

persoanele vor primi bani, în limita bugetului, a informat Ministerul Economiei. 

"Ordonanţa de Urgenţă a Guvernului 10/2021, privind unele măsuri pentru 

acordarea de sprijin financiar pentru întreprinderile din domeniul turismului şi 

alimentaţiei publice, care modifică OUG 224/2020, a fost publicată în Monitorul 

Oficial nr.186 din 24 februarie 2021", anunţă Ministerul Economiei. 

Ajutorul se acordă beneficiarilor sub forma unor granturi în cuantum de 20% din 

baza de calcul, rezultată din desfăşurarea activităţilor aferente codurilor CAEN 

enumerate la art. 3 alin (2) , în anul 2020 comparativ cu anul 2019, dar nu mai mult 

de 800.000 euro la nivel de întreprindere. 

“Este o măsură compensatorie gândită de fostul guvern şi pe care o 

operaţionalizăm. Am introdus o schimbare în modul în care se face plata. 

Schimbarea mare este că nu mai mergem pe principiul 'primul venit, primul servit'. 

Acest principiu ar fi rezultat în două lucruri. Primul, o aglomerare a depunerilor de 

solicitări în primele zile sau chiar ore de la deschiderea apelului. Şi a doua, ar fi 

creat o categorie de oameni care nu primesc bani. Practic ar fi primit cei care se 

grăbeau să depună solicitarea mai repede. Nu ar fi fost corect pentru că măsura 

vizează despăgubirea tuturor celor care au fost închişi, nu doar a celor care sunt 

mai rapizi. Aşa că am ales o soluţie în care să primească toate persoanele eligibile 

bani indiferent când au făcut solicitarea: fiecare va primi bani, în limita bugetului, 

proporţional din bugetul total. Fondurile pentru despăgubiri totalizează un miliard 

de lei. Dacă suma cererilor de despăgubire va depăşi miliardul alocat, atunci 

firmele vor primi bani proporţional cu cererea lor de finanţare”, a declarat Claudiu 

Năsui, ministrul Economiei, Antreprenoriatului şi Turismului, după aprobarea 

noului act de către guvern. 
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În termen de maxim 60 zile de la data intrării în vigoare a acestei ordonanţe de 

urgenţă, prin ordin al Ministrului Economiei, Antreprenoriatului şi Turismului, se 

aprobă procedura de implementare a prezentei scheme de ajutor de stat şi se va 

desemna, structura de specialitate din cadrul Ministerului Economiei, 

Antreprenoriatului şi Turismului, responsabilă pentru implementarea schemei de 

ajutor de stat. 

Beneficiarii vor primi ajutoarele din partea sttului până la 30 iunie 2022, cel târziu, 

conform noii OUG 10/2021. Aceste ajutoare se vor da după comunicarea de către 

Comisia Europeană a deciziei de autorizare a schemei. 

Ministerul Economiei are la dispoziţie 60 de zile pentru a emite procedura de 

implementare a schemei HoReCa, prin ordin al ministrului Economiei, Claudiu 

Năsui. 

Faţă de vechea OUG, apare a 12-a categorie de beneficiari: ghizii de turism care au 

desfăşurat activităţi pe codul CAEN 7990. Celelalte 11 coduri CAEN eligibile 

rămân în vigoare: agenţii de turism licenţiate care desfăşoară activităţi conform 

codurilor CAEN 7911, 7912, 7990, structuri de primire turistice cu funcţiuni de 

cazare clasificate, care desfăşoară activităţi conform codurilor CAEN 5510, 5520, 

5530, 5590, structuri de alimentaţie, care desfăşoară activităţi conform codurilor 

CAEN 5610, 5621, 5629, 5630. 

Beneficiarii sunt obligaţi să menţină activitatea pentru care au primit finanţarea cel 

puţin 12 luni de la momentul plăţii, respectiv 24 de luni în cazul celor care au luat 

granturi de peste 200.000 de euro. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Ministrul Muncii anunta ca bugetul prevede majorarea alocatiilor in doua 

etape: la finalul anului trecut si la inceputul acestui an 

Raluca Turcan, ministru al Muncii, sustine ca bugetul prevede majorarea 

alocatiilor in doua etape, una la finalul anului trecut si alta la inceputul acestui an. 

 

 

https://ziare.com/raluca-turcan/
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"In momentul de fata bugetul prevede majorarea alocatiilor in doua etape - finalul 

anului trecut si inceputul anului acesta. In momentul de fata avem un proiect de 

lege in Parlament si in functie de rezultatul votului din Parlament vom vedea daca 

vor mai fi si alte majorari. Pana la urma dezbaterile trebuie sa aiba la baza si 

componenta de asigurare a resurselor si evident vointa exprimata prin vot", a 

afirmat Raluca Turcan joi la Parlament. 

 

Senatoarea PSD Gabriela Firea a declarat joi ca a fost dat un vot impotriva 

amendamentului PSD la bugetul de stat privind majorarea alocatiilor pentru copii 

in comisiile de munca ale Parlamentului. 

 

Potrivit amendamentului PSD cresterea alocatiilor pentru copii este prevazuta 

astfel: pentru copiii de la 2 ani pana la majorat - de la 214 lei la 300 lei, iar pentru 

copiii cu varsta cuprinsa intre 0 si 2 ani, inclusiv pentru copiii cu dizabilitati, de la 

427 lei la 600 lei. 

 

Firea anunta ca PSD a depus un amendament pentru cresterea alocatiilor. Orban 

anunta ca toate propunerile opozitiei vor fi respinse 

 

Ludovic Orban a afirmat, intrebat miercuri daca liberalii vor sustine amendamentul 

PSD la buget pentru cresterea alocatiilor pentru copii, ca exista un angajament 

al PNL, conform legii adoptate in 2019, de a dubla alocatia si ca din anul 2005 si 

pana in prezent dublarea alocatiilor a fost decisa in special de PNL. El a amintit ca 

doua majorari ale alocatiilor pentru copii au fost impuse de PNL, din opozitie. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 România începe să folosească softul care va colecta datele din 5 milioane de 

dosare din sistemul public de pensii 

Noul soft care va aduna datele din cele aproape 5 milioane de dosare din sistemul 

public de pensii va fi folosit, începând de vineri, în procesul de evaluare a 

dosarelor din toată țara, informează Mediafax. 

https://ziare.com/psd/
https://ziare.com/gabriela-firea/
https://ziare.com/psd/stiri-psd/firea-anunta-ca-psd-a-depus-un-amendament-pentru-cresterea-alocatiilor-orban-anunta-ca-toate-propunerile-opozitiei-vor-fi-respinse-1663861
https://ziare.com/psd/stiri-psd/firea-anunta-ca-psd-a-depus-un-amendament-pentru-cresterea-alocatiilor-orban-anunta-ca-toate-propunerile-opozitiei-vor-fi-respinse-1663861
https://ziare.com/ludovic/
https://ziare.com/pnl/
https://ziare.com/raluca-turcan/pnl-stiri/
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Ministrul Muncii, Raluca Turcan, anunţă că a participat joi, alături de echipa Casei 

Naționale de Pensii și de reprezentanții tuturor caselor teritoriale de pensii, la o 

demonstrație a modului în care funcționează noul soft și au fost parcurși câțiva 

dintre pașii pe care îi presupune operațiunea de evaluare a unui dosar. 

De altfel, în etapa de testare a softului au fost deja evaluate 820 de dosare. „Ne-am 

propus ca, în termen de un an, cu efortul susținut al colegilor din casele de pensii 

din țară, să ducem la bun sfârșit întregul proces de evaluare. Am identificat, de 

asemenea, soluții pentru suplimentarea personalului necesar procesului de 

evaluare, pentru că această procedură nu trebuie să afecteze activitatea curentă a 

caselor și nici efortul de recuperare a restanțelor în recalcularea dosarelor. I-am 

îndemnat pe toți colegii din casele teritoriale de pensii să fie riguroși în munca pe 

care o vor depune, pentru că de acuratețea datelor introduse va depinde pensia pe 

care o vor primi, lună de lună, milioane de beneficiari, după recalculare”, arată 

Raluca Turcan. 

Softul include o matrice de colectare detaliată a datelor din aceste dosare tocmai 

pentru a permite, ulterior, recalcularea pensiilor în funcție de formula pe care o va 

stabili noua lege, după dezbaterea ei în Parlament. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Ministrul Educației, la TVR: Programa pentru examenele naționale a fost 

adaptată la specificul acestui an școlar, a fost simplificată 

Ministrul Educaţiei, Sorin Cîmpeanu, a declarat, joi seară, în direct la TVR1, că 

programa pentru examenele naţionale a fost simplificată și adaptată specificului 

acestui an școlar, influențat de pandemie. 

"Programa de examen a fost adaptată specificului acestui an, care a presupus 

dificultăți în procesul de predare și procesul de învățare. S-a insistat din partea 

elevilor și părinților pentru a se păstra datele planificate pentru a se asigura 

predictibilitate  pentru examenele naționale - Evaluarea Națională și Bacalaureat. 

S-a insistat să se deruleze pentru a se asigura relevanța cu prezență fizică. Și atunci 

sigur că undeva trebuia să adaptezi la realitate - acel undeva este adaptarea 

programei școlare", a declarat ministrul Educației la Tema Zilei. 
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Sorin Cîmpeanu a explicat și în ce fel a fost adaptată programa școlară: "N-a mai 

fost scoasă bloc o anumită porțiune de materie, ci colective de cadre didactice, 

specializate în fiecare disciplină de examen, au încercat să extragă exact acele 

porțiuni din materie, ca sa mă exprim mai simplu, care au fost considerate 

neesențiale, mai puțin importante. E greu de definit. Cert este că s-a realizat o 

simplificare a programei de examen." 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Ministrul de Interne: Când 20% e prevenţie şi 80% amenzi, nu e în regulă. 

Scopul nu e de a sancţiona, ci de a preveni răspândirea coronavirusului 

Ministrul Afacerilor Interne, Lucian Bode, a declarat joi că a solicitat raportări care 

să facă referire la numărul amenzilor, dar şi al avertismentelor aplicate, deoarece a 

dorit să ştie în ce măsură poliţiştii pun accent pe măsurile de prevenţie, în contextul 

pandemiei. Declaraţiile au fost făcute în cadrul Comisiilor reunite de buget-finanţe 

din Parlament, unde Bode a fost întrebat de ce poliţiştii trebuie să raporteze zilnic 

aceste cifre şi dacă există "un plan de amenzi". 

"Este o falsă problemă cea pe care aţi evidenţiat-o aici - ca sursă, Europol. Am 

spus din primul moment: scopul nostru nu este acela de a sancţiona cetăţenii, 

scopul nostru e acela de a preveni răspândirea coronavirusului şi noi, prin ceea ce 

am solicitat în urmă cu două săptămâni, am solicitat de fapt să vedem cât din 

acţiunile structurilor noastre reprezintă prevenţie. Eu pun un accent foarte mare pe 

prevenţie şi am vrut să văd. Când 20% este prevenţie şi 80% sunt amenzi nu este în 

regulă. Când văd că 60% este prevenţie şi 40% amenzi, putem discuta. Acesta este 

motivul pentru care am solicitat acea raportare, pe care o făceau oricum. Doar că 

acum mai e o coloană: cât la sută reprezintă prevenţie din acele activităţi ale lor", a 

spus Bode. 

 

Precizările au fost făcute după ce Sindicatul Europol a făcut public un ordin intern 

transmis către toate inspectoratele de poliţie din ţară, conform căruia trebuie 

raportate zilnic: numărul poliţiştilor angrenaţi în acţiunile organizate, numărul 

amenzilor contravenţionale aplicate şi numărul avertismentelor aplicate. 
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"Am intrat în posesia unui document emis de la nivelul Poliţiei Române care dă 

startul 'vânătorii de amenzi'. Poliţiştilor li se impune să raporteze zilnic, până la ora 

23:00, numărul de contravenţii aplicate, defalcat, amenzi/avertismente. Este pentru 

prima dată când există un asemenea interes vădit din partea MAI pentru amenzile 

aplicate de poliţişti. Şi este tot pentru prima dată când se induce în subconştientul 

poliţiştilor că numărul de amenzi aplicate este un 'indicator' de performanţă. 

Condamnăm ferm aceste acţiuni de intimidare la adresa poliţiştilor care au scopul 

de a-i obliga să aplice amenzi populaţiei", a scris sindicatul, pe pagina de 

Facebook. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Ministrul Teleman, despre ideea conversiei poștașilor în asistenți 

comunitari: Digitalizarea este inevitabilă și explorăm alternative pentru 

activități complementare 

Ciprian Teleman, ministrul Cercetării, Inovării și Digitalizării (USR-PLUS), a 

declarat joi că 'se explorează alternative pentru ca (n.a poștașii) această resursă 

umană foarte atașată de comunități să poată avea activități complementare', în 

condițiile în care digitalizarea este inevitabilă. Ministrul Teleman a lansat 

săptămâna trecută o idee inedită: conversia factorilor poștali în asistenți 

comunitari, dând un exemplu mai macabru - factorii poștali să semnaleze când 

găsesc anumite persoane decedate în locuințe, potrivit Digi24. 

 "Transformarea sau schimbarea presupune căutarea de alternative. Orice tip 

de entitate ajunge într-o zonă de stagnare și după aceea urmează zona de 

declin. Pentru a evita stagnarea și declinul trebuie să te gândești care va fi 

următoarea curbă de creștere. Aici sunt doar niște perspective de a găsi 

alternative pentru că vedeți că digitalizarea este inevitabilă. 

 Proiectele încep de la idei, de la o schiță. Se explorează alternative pentru ca 

această resursă umană foarte atașată de comunități să poată avea activități 

complementare. Este un proiect, nu este o măsură care va fi implementată 

mâine.", a declarat joi Ciprian Teleman, întrebat dacă poate da detalii 

despre proiectul despre care a vorbit săptămâna trecută privind 

conversia poștașilor. 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/social/ministrul-digitalizarii-vrea-sa-transforme-factorii-postali-in-asistenti-comunitari-daca-moare-cineva-in-casa-ar-putea-sa-semnaleze-1457223
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Ciprian Teleman a declarat la Antena 3 că factorii poștali ar putea deveni 

asistenți comunitari și că ar exista un proiect în acest sens. 

 

„Sunt foarte mulți factori poștali. Trebuie să îi pregătim pentru altceva. 

Aceștia ar putea fi pregătiți să devină asistenți comunitari. Este un proiect”, 

a declarat Ciprian Teleman, la Antena 3, potrivit Digi24. 

 

Întrebat ce ar însemna conversia factorilor poștali în asistenți comunitari, 

Teleman a explicat: „Se întâmplă uneori, un exemplu puțin mai macabru, ca 

unele persoane să fie găsite decedate în locuință după o perioadă destul de 

lungă de timp. Ori, avem acești factori poștali care cunosc foarte bine 

comunitățile și ar putea fi cei care să semnaleze lucruri neobișnuite.” 

 

Directorul general al Poștei, Horia Grigorescu, a spus de asemenea joi, 25 

februarie, că se încearcă diversificarea surselor de venit pentru poștași, fără a 

fi luată vreo decizie. 

 

"Această discuție referitoare la transformarea agenților poștali în agenți 

comunitari este o discuție care a emanat din dialogul constant pe care l-am 

avut cu zona sindicală, de care mă bucur că este proactivă și încearcă să 

gasească surse alternative pentru activitatea poștașilor. Acest model al 

asistentului social este un model similar cu cel care există în Franța în acest 

moment. 

 

Analizele pe care le avem cu privire la transformarea sau migrarea unui 

număr de angajați din Poșta Română spre această zonă a furnizării de 

servicii de agenți comunitari sunt în curs, nu avem în momentul de față o 

politică clară, finală. Cred că este un lucru constructiv pe care îl putem face, 

o diversificare a surselor de venit.", a spus Horia Grigorescu. 

(Sursa: Digi 24) 
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 Stelian Ion: Avem în plan ca până în iunie să venim cu o strategie integrată 

privind recuperarea prejudiciilor 

Ministrul Justiţiei, Stelian Ion, afirmă că nu se fac suficiente eforturi pentru 

recuperarea prejudiciilor şi va pune accent pe aplicarea legislaţiei referitoare la 

confiscarea extinsă. 

 

"Este foarte important să se aplice acea legislaţie referitoare la confiscarea extinsă. 

Avem un instrument foarte important care nu este aplicat la parametri optimi, ca să 

spun aşa. Este foarte important ca odată cu demersurile de identificare a 

făptuitorilor, de trimitere în judecată şi de tragere la răspundere să fie un efort cel 

puţin la fel de mare pentru identificarea bunurilor pe care le-au produs aceşti 

infractori prin infracţiuni şi pe care le dosesc. Avem în planul nostru ca până în 

luna iunie să venim cu o strategie integrată cu privire la recuperarea prejudiciilor", 

a afirmat Stelian Ion la Realitatea Plus. 

 

Ministrul Justiţiei a precizat că până în luna august ar trebui să fie deja 

implementată o directivă privind informaţiile financiare ale unor suspecţi, 

astfel încât procurorii să nu mai fie nevoiţi să apeleze la instituţii precum 

ANAF pentru aflarea datelor necesare. El a menţionat, totodată, că activitatea 

Agenţiei Naţionale de Administrare a Bunurilor Indisponibilizate (ANABI) 

trebuie întărită. 

 

"Am discutat într-un calendar pe care l-am agreat împreună cu directorul ANABI, 

o instituţie fanion, dar care a fost sabotată în ultimii ani. Vă spun cu toată 

sinceritatea, li s-a blocat activitatea, nu au fost scoase posturi la concurs pentru că a 

fost modificată legislaţia şi trebuie corectată. Până în octombrie, vreau să venim cu 

un pachet de legi care să întărească această instituţie. (...) Ideea că aşteptăm până la 

anul să modificăm legislaţia şi nu recuperăm prejudiciile nu poate fi acceptată. Mai 

spun un lucru: avem foarte multe decizii cu milioane de euro sechestrate sau 

sechestre puse pe întreaga avere şi viitoare, care rămân în ramă şi nu sunt puse în 

executare. Asta este problema de fapt, a executării efective, a recuperării efective, 

pentru că (...) din prejudicii nu se recuperează nici 2%. Da, pe hârtie putem să ne 

lăudăm că am dispus nu ştiu câte sechestre", a spus ministrul. 
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Stelian Ion a subliniat că "nu există nicio scuză" pentru a nu se face eforturi mai 

mari în scopul identificării bunurilor şi al recuperării prejudiciilor.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Piaţa salariilor în România în 2020: Mai mult de 820.000 de salariaţi din 11 

industrii au câştigat lunar sub 500 de euro în 2020, adică 2.400 de lei net. 

Nivelul de calficare al acestor angajaţi nu este unul ridicat, iar în piaţă se 

găsesc suficienţi candidaţi care să ocupe aceste poziţii, aşa că nivelul salarial 

nu va creşte 

Sorina Donisa, CEO al firmei de recrutare şi închiriere de forţă de muncă în regim 

temporar APT Resources & Services 

 „Aceste industrii folosesc un număr mare de angajaţi, dar în acelaşi timp nivelul 

de calificare nu este unul majoritar superior. Anul 2020 a afectat şi mai mult 

nivelul salarial prin pierderea unor locuri de muncă, şomaj, neacordarea de 

majorări salariale.“ 

Circa 824.000 de angajaţi din 11 industrii din economia locală au câştigat un 

salariu lunar mediu net de mai puţin de 500 de euro în 2020, conform calculelor 

Ziarului Financiar făcute pe baza statisticilor de la Institutul Naţional de Statistică 

(INS). La finalul anului 2020, salariul mediu net pe economie ajunsese la 734 de 

euro. 

„Aceste industrii folosesc un număr mare de angajaţi, dar în acelaşi timp nivelul de 

calificare nu este unul majoritar superior. Anul 2020 a afectat şi mai mult nivelul 

salarial prin piederea unor locuri de muncă, şomaj, neacordarea de majorări 

salariale etc. De asemenea, influenţa a venit şi din schimbarea balanţei în piaţa 

muncii a ofertei şi cererii de forţă de muncă, anul 2020 aducând mai multă 

flexibilitate şi deschidere din partea candidaţilor în a accepta un rol, chiar dacă 

poate nivelul salarial nu este cel pe care l-a avut înainte de pandemie“, a explicat 

pentru ZF Sorina Donisa, CEO al firmei de recrutare şi închiriere de forţă de 

muncă în regim temporar APT Resources & Services. 
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Clasamentul celor mai mici salarii din economia locală este condus de industria 

HoReCa, de fabricile de îmbrăcăminte şi în fabricile de mobilă. Per total, aceste 

trei sectoare ale economiei angajau 343.000 de persoane la finalul anului 2020, 

conform statisticilor de la INS. Doar în HoReCa, numărul angajaţilor ajunsese la 

203.400 la finalul anului trecut. De altfel, media salariilor din hoteluri şi 

restaurante din anul 2020 a fost cu circa 9% mai mică comparativ cu media 

salariilor nete din 2019.  

(Sursa: zf.ro) 

 

 Se schimbă legea de la 1 martie 2021! România se aliniază unei directive 

UE! Se aplică la toate electrocasnicele 

Schimbare radicală în legislație, începând din luna martie! România trebuie să se 

alinieze unei directive a Uniunii Europene. 

De la 1 martie 2021, comercianții de electrocasnice din UE vor trebui să afișeze o 

nouă etichetă energetică. Practic, scara actuală de la A +++ la G va fi înlocuită cu o 

scară mai simplă și mai ușor de utilizat de la A la G, fără simbolurile plus (+).  

Începând cu luna martie, noua etichetă va fi introdusă pentru frigiderele de uz 

casnic, congelatoare, mașini de spălat și mașini de spălat cu uscător, mașini de 

spălat vase, televizoare și afișaje electronice. 

Din septembrie, vor urma sursele de lumină. Pentru toate celelalte grupuri de 

produse, precum aerul condiționat, încălzirea și prepararea apei calde, noile 

etichete vor fi introduse ulterior, informează Ministerul Energiei. 

Schimbarea se va produce în perioada 1-18 martie 

În perioada 1 – 18 martie, comercianții cu amănuntul vor introduce noile etichete 

pentru primele grupuri de produse. 

Trebuie precizat că modelele vechi de produse, care sunt vândute în următoarele 

luni, pot purta eticheta veche, dar nu mai trebuie vândute după noiembrie 2021. 
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Pentru sursele de lumină, noua etichetă energetică va fi introdusă la 1 septembrie 

2021. Pentru vânzările online, eticheta energetică trebuie să fie afișată lângă prețul 

produsului sau, alternativ, clasa de eficiență energetică trebuie să fie afișată într-o 

„săgeată colorată” cu un link către eticheta energetică corespunzătoare. 

De implementarea în România se va ocupa Direcția Eficiență Energetică, o 

autoritate competentă pentru aplicarea legislației-cadru, naționale și europene, 

privind normele de etichetare a produselor cu impact energetic: Legea nr. 121 din 

18 iulie 2014 privind eficienţa energetică și regulamentele Uniunii Europene. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Premierul a numit noi secretari de stat la Interne şi Justiţie 

Irina Alexe a fost numită în funcţia de secretar de stat la Ministerul Afacerilor 

Interne printr-o decizie a prim-ministrului Florin Cîţu publicată, joi, în Monitorul 

Oficial. 

 

Printr-o altă decizie a premierului, Norocel-Pompiliu Stroe a fost eliberat din 

funcţia de secretar de stat la Ministerul Afacerilor Interne. 

 

Tot joi, şeful Executivului i-a numit pe Mihai Paşca şi George Bogdan Ilea în 

funcţia de secretar de stat la Ministerul Justiţiei şi a eliberat-o din funcţia de 

secretar de stat la acelaşi minister pe Lidia Barac. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Şedința Consiliului General al Municipiului Bucureşti: Suspendarea PUZ-

urilor de sector şi audit pentru ultimii trei ani, pe ordinea de zi 

Consiliul General al Municipiului Bucureşti se va întruni în şedinţă vineri, de la 

ora 11,00, iar printre cele mai importante proiecte de pe ordinea de zi sunt cele care 

prevăd suspendarea unor PUZ-uri coordonatoare pentru sectoarele 2, 3, 4, 5 şi 6, 

dizolvarea Companiei Municipale Turistica şi realizarea unui audit la nivelul 

aparatului de specialitate şi al entităţilor din subordinea primarului general. 
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Primarul Capitalei susținea într-o conferinţă că „urbanismul din Bucureşti, din 

ultimii ani, a fost o golănie, iar cele 5 PUZ-uri de Sector reprezintă apogeul acestui 

tip de urbanism. Am speranţa că în şedinţa de vineri a CGMB se va da un semnal 

clar şi se va pune capăt acestui tip de dezvoltare care va fi înlocuit cu una 

sustenabilă. De aceea bucureştenii stau blocaţi în trafic, avem cartiere întregi care 

n-au şcoli, avem un oraş care, deşi are un potenţial turistic uriaş, este prezentat în 

revistele europene de turism drept cea mai urâtă capitală europeană". 

Preşedintele PNL Bucureşti, Violeta Alexandru, anunţa că suspendarea celor 5 

PUZ-uri de sector şi lăsarea Bucureştiului fără niciun fel de reglementare în 

materie de urbanism, pentru 2 ani, aşa cum propune primarul general al Capitalei, 

Nicuşor Dan, „înseamnă mult”. 

„Primarul general a înţeles argumentele noastre pertinente. Această decizie ar 

înseamna blocarea oricărui proiect de dezvoltare în Bucureşti, inclusiv a celor care 

respectă toate normele în vigoare. Nu pot fi alungate proiectele viabile în judeţele 

limitrofe. Am cerut Primarului General reducerea termenului de suspendare 

propus. De la 2 ani la 3 luni. Şi a fost de acord”, spunea Violeta Alexandru. 

Astfel, PUZ-urile ar putea fi suspendate pentru doar trei luni, la presiunea PNL. 

Ședința CGMB de astăzi reprezintă un test politic și pentru primarul general 

Nicușor Dan, care va afla dacă se bucură sau nu de majoritate în Conisliu. PNL şi 

USR-PLUS au împreună 29 de consilieri din totalul de 55. USR-PLUS a anunţat că 

va vota pentru suspendarea PUZ-urilor în varianta iniţială. 

Alte proiecte de pe ordinea de zi: 

* Dizolvarea Companiei Turistica Bucureşti SA figurează, de asemenea, pe 

ordinea de zi a şedinţei de vineri. Conform proiectului, Consiliul de administraţie 

al societăţii va convoca Adunarea Generală a Acţionarilor care va avea pe ordinea 

de zi dizolvarea societăţii.  

* Primarul general al Capitalei ar putea fi împuternicit să depună, în numele 

municipalităţii, dosarul de candidatură pentru preluarea în administrare a ariei 

naturale protejate Parcul Natural Văcăreşti.  
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* Avizarea teraselor amplasate în dreptul clădirilor cu faţade degradate din Centrul 

Istoric al Capitalei se face condiţionat de existenţa unei declaraţii pe propria 

răspundere a administratorului operatorului economic, acesta fiind direct 

răspunzător în eventualitatea apariţiei unor evenimente nedorite, prevede un alt 

proiect care urmează să fie dezbătut în şedinţa CGMB.  

 

* Consilierii municipali ar putea aproba contractarea unor servicii de audit pentru 

modul în care au fost utilizate resursele financiare şi cele umane, în perioada 

ianuarie 2017 - decembrie 2020, în cadrul aparatului de specialitate şi al entităţilor 

din subordinea primarului general al Capitalei.  

 

* CGMB va mai dezbate un acord de asociere privind continuarea proiectului 

"Linia telefonică de urgenţă pentru prevenirea tentativelor de suicid 116123", 

pentru o durată de cinci ani.  

 

* Un alt proiect vizează digitalizarea patrimoniului bucureştean, prin realizarea 

unui circuit al monumentelor cu ajutorul codurilor QR, cheltuielile urmând să fie 

cuprinse în bugetul de venituri şi cheltuieli al Direcţiei Generale de Arhitectură 

Peisagistică şi Monumente de For Public. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Romgaz va depune o ofertă pentru preluarea participației ExxonMobil în 

Marea Neagră la Neptun Deep 

Romgaz (SNG) va depune o ofertă pentru preluarea participaţiei ExxonMobil la 

concesiunea exploatării gazelor naturale din perimetrul Neptun Deep din Marea 

Neagră, înainte de expirarea mandatului actual de două luni al directorului general 

interimar al companiei române, potrivit declarațiilor ministrului Energiei, Virgil 

Popescu (foto). 

În același timp va fi demarată și procedura de selecţie şi definitivare a 

directoratului şi consiliului de administraţie ale Romgaz, conform OUG privind 

conducerea corporativă a companiilor de stat – a mai spus Virgil Popescu, la 

conferința Black Sea Online Forum, organizată de Financial Intelligence. 

https://cursdeguvernare.ro/ministrul-energiei-romgaz-va-depune-o-oferta-de-preluare-a-participatiei-exxonmobil-la-neptun-deep.html
https://cursdeguvernare.ro/ministrul-energiei-romgaz-va-depune-o-oferta-de-preluare-a-participatiei-exxonmobil-la-neptun-deep.html
https://m.bvb.ro/FinancialInstruments/Details/FinancialInstrumentsDetails.aspx?s=sng
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Totuși, „principala preocupare în acest moment este achiziţionarea participaţiei 

Exxon de 50% din Neptun Deep”, a subliniat ministrul Energiei, citat de Agerpres. 

Rezervele zăcământului de mare adâncime Neptun din Marea Neagră sunt estimate 

la 42 – 84 de miliarde de metri cubi de gaze, adică de 4 – 8 ori mai mult decât 

producția anuală actuală a României. Ministerul Economiei ar fi mulțumit dacă 

exploatarea gazelor naturale în perimetrul Neptun Deep din Marea Neagră ar 

începe chiar și în 2025, potrivit unei declarații a secretarului de stat Dan Dragoș 

Drăgan, de la sfârșitul anului trecut. 

De Neptun Deep s-a mai arătat interesat și fondul de investiţii american Carlyle, 

implicat prin Black Sea Oil And Gas (BSOG) în perimetrul Media din Marea 

Neagră. La camera de date a Exxon ar fi cerut acces și compania petrolieră 

maghiară MOL Oil and Gas Plc. 

Mandatul „provizoriu” de două luni al directorului general actual al Romgaz, 

Aristotel Marius Jude, va expira în 12 aprilie. Acesta a preluat mandatul unui alt 

interimar, Daniel Pena, care l-a înlocuit pe Adrian Volintiru, demis fără explicații 

în ianuarie. 

„Am înţeles că există această temere în piaţă privind conducerea Romgaz. În 

momentul de faţă, atât directorul general, care este numit pe o perioadă de două 

luni, care acoperă exact perioada depunerii ofertei pentru achiziţia pachetului de la 

Exxon, consiliul de administraţie, directorul economic, toţi experţii din Romgaz au 

capacitatea de a dezvolta acest proiect. Nu ştiu dacă în România cineva are 

expertiză pentru mare adâncime, dar eu zic să le dăm această şansă celor de la 

Romgaz. Eu cred că Romgaz are capacitatea de a gestiona acest proiect”, a spus 

Virgil Popescu. 

Participația Exxon poate costa mai mult de 3/4 din profitul Romgaz pe 2020 

La începutul anului 2020, ExxonMobil și-a confirmat intenția de a-și vinde 

participația la Neptun Deep, iar Reuters amintea că experți familiari cu această 

intenție au estimat participația Exxon la Neptun Deep la circa 250 de milioane 

dolari. 

https://www.agerpres.ro/
https://www.reuters.com/
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Ar însemna ca Romgaz să dea mai mult de ¾ din profitul său net pe 2020, 

care s-a ridicat la 1,254 miliarde de lei, sau să își crească datoriile totale cu 

68% (la cursul actual al dolarului), de la 1,467 miliarde de lei în 31 decembrie. 

Desigur, astfel de tranzacții nu se fac nici numai din profit și nici numai prin 

îndatorare. Totuși, statul ar trebui să renunțe la dividendele pe care le așteaptă de la 

Romgaz într-un an în care deficitul bugetar proiectat este deja de 7,16% din PIB. 

Statul a încasat anul trecut dividende de peste 434 de milioane de lei (109 mil. 

dolari) de la Romgaz și așteaptă  să i se certifice în justiție dreptul la alte 24 de 

milioane de lei, potrivit unei corecții rezultate în urma „unei inspecții economico-

financiare”, potrivit raportul Romgaz (SNG) pe anul trecut. 

Noua lege offshore – trebuie adoptată în această sesiune parlamentară 

Pentru ca OMV Petron, într-un eventual parteneriat cu Romgaz, să investească în 

exploatarea Neptun Deep, este nevoie să se respecte promisiunea schimbării Legii 

offshore. Aceasta mai impune încă reglementări considerate inacceptabile de către 

companiile petroliere concesionare de perimetre în Marea Neagră, după ce altele, 

din OUG 114/2018, au fost abrogate. 

Virgil Popescu a repetat, joi, că Ministerul Energiei lucrează în această perioadă la 

modificarea Legii offshore și și-a exprimat speranța ca noua lege să fie votată în 

această sesiune parlamentară. 

OMV a anunțat la începutul lunii februarie că va lua decizia finală de investiție în 

exploatarea Neptun Deep în primele 3 luni din 2022. „Aceasta înseamnă că 

Legea offshore va trebui adoptată de Guvernul român în prima jumătate a 

anului 2021“, a spus Johann Pleininger, directorul de Upstream al Grupului OMV, 

citat de S&P Global Platts. 

România a ratat, acum doi ani, șansa ca ExxonMobil & OMV Petrom să ia decizia 

finală de investiție în a exploatarea gazelor din Neptun Deep, ca urmare a 

introducerii taxelor și reglementărilor pe care concesionarii le-au considerat 

inacceptabile. 

 

https://cursdeguvernare.ro/dictionar-economic/profit
https://m.bvb.ro/FinancialInstruments/Details/FinancialInstrumentsDetails.aspx?s=sng
https://www.spglobal.com/en/
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Mai mult, modificarea reglementărilor după acordarea licențelor nu corespunde 

cerințelor de predictibilitate ale unor astfel de investitori pe termen lung. 

Între timp, piața gazelor naturale s-a deteriorat și odată cu aceasta și activele 

companiilor petroliere, care nu mai sunt interesate decât de investițiile în 

exploatarea celor mai ofertante mari resurse din lumea întreagă. 

Top of Form 

Bottom of Form 

Iar timpul se scurge în defavoarea proiectului, cu atât mai mult cu cât marii 

finanțatori internaționali (BERD, BEI) nu mai susțin proiectele pe resurse fosile și 

acestei tendințe se alătură și alți mari finanțatori. 

Producția de gaze naturale a României a fost anul trecut de 10,2 miliarde de metri 

cubi (108 TWh), potrivit datelor Autorității Naționale de Reglementare în Energie 

(ANRE), citate de S&P Global Platts. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Se schimbă indicatorul privitor la cazurile de Covid-19: ne așteptăm la o 

creștere a ratei de infectare 

Începând de vineri, indicatorul privind cazurile de Covid se calculează altfel. În 

calcul vor fi incluse și focarele. Prefectul Capitalei, Traian Berbeceanu, susține că 

vor fi afectate localitățile mici. 

Vlad Voiculescu spunea că se schimbă modul în care se calculează indicatorul 

infecţiilor cu noul coronavirus și se aplică „noi reguli". 

Astfel, vor fi incluse şi focarele, informează Mediafax. 

Noul calcul corespunde standardelor internaţionale, spunea ministrul Sănătății: 

„Regulile rămân exact aceleaşi, indicatorul se calculează un pic diferit”. 

Prefectul Capitalei, Traian Berbeceanu, spunea că odată cu aplicarea acestei noi 

metode de calcul orașele mari, cum este Capitala, sunt prea puțin afectate. 
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„Fără aceste focare incidența ar fi fost (în București – n.r. ) de 2,40 fără focare 

astăzi (joi – n.r.). Cu focare este 2,42, așadar o diferență de doar 0,02 la mie.  

În mai mare măsură, aritmetic, vor fi afectate de modul acesta de calcul localitățile 

mici, unde există, de exemplu, un centru rezidențial și evident acolo dacă apar 50 – 

60 de cazuri pozitive se poate dubla numărul de cazuri pozitive din localitatea 

respectivă și indicele să crească foarte mult. Pentru municipiul București, această 

nouă modalitate de calcul spun că nu afectează”, a spus Berbeceanu la Antena 3. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Biserica Ortodoxă Română a decis că înainte de ritualul botezului preotul va 

fi obligat să se întâlnească cu părinții și nașii copilului care să prezinte starea 

de sănătate a acestuia, în funcție de recomandările pediatrului. 

Într-un comunicat transmis joi seară se arată că “luând act de discuțiile, 

îngrijorările şi neînțelegerile apărute în spaţiul public pe tema Botezului copiilor cu 

sănătate precară, Sfântul Sinod a făcut câteva precizări”: 

 înainte de săvârșirea Sfintei Taine a Botezului, preotul are obligația de a se 

întâlni cu părinții și nașii copilului, care, după consultarea lor cu 

medicul pediatru, vor prezenta preotului starea de sănătate a copilului şi 

dorinţa ca el să fie botezat; 

 în cadrul Facultăților de Teologie din Patriarhia Română se va acorda o 

atenție sporită practicii liturgice referitoare la săvârșirea actului întreitei 

„afundări” din timpul slujbei Botezului, practică liturgică obligatorie pentru 

studenții teologi din anii terminali ai secțiilor de Teologie Pastorală; 

 în fiecare protopopiat din cuprinsul Patriarhiei Române va fi 

organizată o consfătuire anuală cu preoţii, referitoare la săvârșirea 

corectă a fiecărei Sfinte Taine. Vor fi susținute, de asemenea, cateheze cu 

credincioşii privind semnificaţia duhovnicească a Sfintelor Taine. 

Sursă: comunicat oficial. 

Context: În urmă cu câteva săptămâni, un bebeluș a murit după ce a intrat în stop 

cardio-respirator, în timp ce era botezat la o biserică din municipiul Suceava.  
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Ulterior, au apărut tensiuni între ierarhii Bisericii Ortodoxe: Arhiepiscopul 

Calinic (Argeș) susținea schimbarea ritualului, în timp ce arhiepiscopul Tomisului, 

Teodosie, respingea cu fermitate această propunere. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Andrei Muraru va fi numit ambasador în Statele Unite ale Americii 

Consilierul prezidențial Andrei Muraru va fi numit ambasador al României în 

Statele Unite ale Americii, au declarat pentru HotNews.ro surse politice. 

Anunțul vine în contextul în care preşedintele Klaus Iohannis a semnat, luni, 

decretul privind rechemarea lui George Maior din funcția de ambasador în SUA. 

Andrei Muraru este consilier prezidențial la Departamentul Relații cu Autoritățile 

Publice și Societatea Civilă. 

 

Născut în 1982, este absolvent al Facultății de Istorie (2005), licențiat al 

programului de master „Românii și Europa” (2007) și doctor în Istorie (2011) al 

Universității „Alexandru Ioan Cuza” din Iași (sursa - presidency.ro). 

 

A lucrat în cadrul Institutului de Investigare a Crimelor Comunismului și Memoria 

Exilului Românesc (IICCMER) încă de la înfiinţare (2006), ocupând diferite 

poziții, de la expert-cercetător la președinte executiv (2012-2014). În perioada 

2006-2009, a fost consilier la Cancelaria Primului-ministru şi consilier al 

directorului general al Arhivelor Naţionale ale României. A fost membru al 

Consiliului de Administrație al Societății Române de Televiziune (2014). În 

intervalul iulie-decembrie 2014, a fost consilier personal al președintelui Partidului 

Național Liberal, Klaus Iohannis. 

 

Andrei Muraru este lector universitar în cadrul Școlii Naționale de Studii Politice 

și Administrative (Departamentul de Relaţii Internaţionale şi Integrare Europeană) 

şi cercetător ştiinţific III la Institutul Naţional pentru Studierea Holocaustului din 

România „Elie Wiesel”. 

A fost bursier la Aristotle University of Thessaloniki (Erasmus-Socrates, 2004-

2005), New Europe College (2009-2010) şi United States Holocaust Memorial 

https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24621773-george-maior-emil-hurezeanu-lista-celor-23-ambasadori-rechemati-iohannis.htm
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Museum (Washington DC, 2010-2011). A beneficiat, de asemenea, de o bursă 

doctorală finanţată prin programul POSDRU (2008-2011) A obținut recent o bursă 

postdoctorală la Yad Vashem – The International Institute for Holocaust Research 

pentru anul 2020. 

 

Este autor al cărții Vișinescu, torționarul uitat. Închisoarea, crimele, procesul, 

Polirom, 2017, coordonator al volumelor Dicţionarul penitenciarelor din România 

comunistă (1945-1967), Polirom, 2008, Regele, comuniștii și Coroana. Adevărata 

istorie a abdicării lui Mihai I (împreună cu Alexandru Muraru), Polirom, 2017, 

Revoluția din 1989. Învinși și învingători (împreună cu Anneli Ute Gabanyi, 

Alexandru Muraru, Daniel Șandru), Polirom, 2020, şi coautor al volumului O 

istorie a comunismului din România. Manual pentru liceu, Polirom, 2008; ediţia a 

II-a, 2009; ediția a III-a, 2014. 

 

A publicat, de asemenea, numeroase studii științifice și recenzii în reviste de 

specialitate. Andrei Muraru a participat la numeroase conferinţe internaţionale, a 

susținut prelegeri şi are frecvent contribuţii pe teme de istorie recentă. 

 

A fost decorat de Regele Mihai pentru contribuția adusă la cunoașterea istoriei 

monarhiei din România cu medalia „Regele Mihai I pentru loialitate” (2008) și 

pentru activitatea în fruntea IICCMER cu Ordinul „Coroana României” în grad de 

Ofițer (2015). În 2019, Andrei Muraru a fost decorat de Președintele Italiei, Sergio 

Mattarella, cu Grande Ufficiale Ordine al Merito della Repubblica Italiana. 

 

Andrei Muraru a fost numit Consilier Prezidențial la data de 22 decembrie 2014. 

 (Sursa: hotnews.ro) 

 

 Peste 700 de militari participă la exercițiul Poseidon 21 din Marea Neagră. 

Sunt implicate forțe din România, Statele Unite ale Americii, Bulgaria, 

Franţa, Grecia, Spania şi Turcia 

Forţele Navale Române organizează în perioada 26 februarie - 6 martie aplicaţia 

"Poseidon 21", primul exerciţiu multinaţional întrunit din anul 2021, la care 

participă peste 700 de militari români şi străini.  
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Vor fi utilizate 13 nave militare, 9 aparate de zbor, o autospecială de intervenţie 

pirotehnică şi un robot subacvatic telecomandat. 

"Poseidon 21" este un exerciţiu cu un grad de complexitate ridicat, care urmăreşte 

utilizarea optimă a capabilităţilor NATO pentru consolidarea reacţiei rapide a 

Alianţei. 

"Deschiderea exerciţiului multinaţional "Poseidon 21" este planificată sâmbătă, la 

Terminalul de Pasageri din Portul Constanţa. Comandamentul Flotei din Constanţa 

conduce activităţile de instruire planificate pe mare, pe uscat şi în aer, în care sunt 

integrate forţe şi mijloace din Bulgaria, Franţa, Grecia, România, Spania, Statele 

Unite ale Americii şi Turcia", precizează Statul Major al Forţelor Navale. 

Forțele Navale Române vor participa cu puitorul de mine şi plase "Viceamiral 

Constantin Bălescu", nava militară hidrografică "Cpt. cdor Alexandru Cătuneanu", 

nava rapidă de scafandri "Venus", remorcherele de port şi radă "Vârtosul" şi 

"Voinicul", cu două detaşamente scafandri EOD (specializați în lupta împotriva 

amenințărilor subacvatice), scafandri fluviali şi scafandri salvatori, precum şi cu un 

elicopter Puma Naval. 

Militarii străini aliaţi sunt prezenţi cu vânătoarele de mine BGS "Tsibar" (Bulgaria) 

şi HS "Evropi", un robot subacvatic telecomandat (Turcia), scafandri EOD (SUA) 

şi aeronave de luptă "Rafale" (Franţa), Eurofighter "Typhoon" (Spania). 

Comandamentul Maritim Aliat al NATO a aprobat participarea la Exerciţiul 

multinaţional "Poseidon 21" a Grupării Navale Permanente NATO de Luptă 

Împotriva Minelor SNMCMG-2 (Standing NATO Maritime Counter Measures 

Group), care este alcătuită din nava-comandant TCG "Sokullu Mehmet Paşa" 

(Turcia), dragoarele maritime "Locotenent Lupu Dinescu" (România) şi BGS 

"Priboy" (Bulgaria) şi vânătoarele de mine ESPS "Tajo" (Spania) şi TCG 

"Ayvalik" (Turcia). 

România implică la exerciţiul "Poseidon 21" două aeronave MIG-21 Lancer, un 

elicopter IAR 330 MEDEVAC, un pluton de infanterie de la Brigada 9 Mărăşeşti, 

o navă de patrulare şi intervenţie a Gărzii de Coastă, o autospecială de intervenţie 

pirotehnică şi o ambulanţă din structurile Ministerului Afacerilor Interne. 
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Scenariul exerciţiului cuprinde secvenţe întrunite de luptă împotriva ameninţărilor 

subacvatice, în care vor fi aplicate proceduri operaţionale NATO de cercetare 

hidrografică, de identificare şi neutralizare a minelor marine şi a dispozitivelor 

explozive improvizate, secvenţe combinate de luptă împotriva aviaţiei inamice, a 

navelor de suprafaţă şi a submarinelor, precum şi manevre de remorcare a unei 

nave avariate, de reaprovizionare pe mare şi de acordare a primului ajutor. 

În zona terestră, va fi organizată o operațiune pentru situaţia producerii unei 

explozii la o construcţie hidrotehnică din zona litoralului românesc. 

 

Navele militare străine din gruparea SNMCMG-2  sosesc astăzi în portul 

Constanţa, pentru o escală de trei zile, pe parcursul căreia sunt programate ateliere 

de lucru premergătoare desfăşurării antrenamentelor pe mare. 

 

Toate secvenţele exerciţiului "Poseidon 21" sunt planificate în acord cu măsurile 

dispuse de către autorităţile naţionale din România şi din statele participante pentru 

prevenirea infectării şi limitarea răspândirii virusului SARS-CoV-2. 

"Poseidon 21" este cuprins în Programul NATO de instruire multinaţională 

consolidată-întrunită (CJET - Combined Joint Enhanced Training), un concept 

complex, destinat instruirii forţelor aliate. A fost propus de România la Summit-ul 

NATO de la Varşovia, în anul 2016, pentru întărirea măsurilor de securitate pe 

flancul sud-estic european, precum şi pentru a asigura prezenţa continuă în 

regiunea Mării Negre. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Pașaportul COVID ar putea fi introdus până la vară în Uniunea Europeană. 

O decizie finală, peste o lună 

Aşa-numitul "pașaport COVID" va fi disponibil până la vară, a anunţat cancelarul 

german Angela Merkel, după o discuție online cu liderii europeni. Aceştia au fost 

de acord că e nevoie de un certificat de vaccinare recunoscut la nivel european, aşa 

cum solicită insistent ţările a căror economie este dependentă de turism. 

https://www.agerpres.ro/social/2021/02/26/constanta-peste-700-de-militari-13-bastimente-si-9-aparate-de-zbor-participa-la-exercitiul-poseidon-21-din-marea-neagra--668485
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Rezervele legate de introducerea paşaportului COVID au legătură cu discriminarea 

pe care ar putea-o resimţi persoanele care nu s-au vaccinat sau nu doresc să o facă. 

În plus, armonizarea sistemelor naţionale şi recunoaşterea lor reciprocă reprezintă 

provocări tehnologice. 

O decizie finală ar putea fi luată abia peste o lună. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Uniunea Europeană vrea să schimbe modul de impozitare a 

multinaţionalelor 

Uniunea Europeană vrea să schimbe modul de impozitare a multinaţionalelor şi 

face progrese cu noua legislaţie care forţează multinaţionalele să dezvăluie plata 

taxelor, impozitelor şi activităţile fiscale pentru fiecare stat membru, informează 

Agerpres. 

Organizaţia pentru Cooperare şi Dezvoltare Economică (OECD) a demarat o 

reformă globală a modului în care multinaţionalele ar trebui taxate. Reformele care 

sunt analizate în prezent se concentrează pe practica multinaţionalelor de a-şi 

înregistra profiturile în ţările cu impozite mici, mai degrabă decât în ţările unde au 

cei mai mulţi clienţi. 

În cazul în care companiile ar plăti taxe acolo unde îşi desfăşoară afacerile, în loc 

de zona unde au subsidiarele, veniturile fiscale naţionale ar putea creşte în total cu 

100 de miliarde de dolari pe an, estimează OECD. 

Conform aşa-numitei raportări pe fiecare ţară, multinaţionalelor li se va cere să 

publice datele financiare-cheie şi informaţiile privind impozitele - cum ar fi unde şi 

care e nivelul celor plătite - la nivelul fiecărei ţări, susţin oficialii UE. 

Ideea raportării pe fiecare ţară era blocată din 2016, în urma opoziţiei unor state, 

cum ar fi Germania, Olanda, Portugalia, Irlanda, Luxemburg, Cipru, Malta, 

Austria, Slovenia, Estonia şi Suedia.  

 

https://www.agerpres.ro/economic-extern/2021/02/25/uniunea-europeana-vrea-sa-schimbe-modul-de-impozitare-a-multinationalelor--668389
https://www.agerpres.ro/economic-extern/2021/02/25/uniunea-europeana-vrea-sa-schimbe-modul-de-impozitare-a-multinationalelor--668389
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Dar Portugalia, care a preluat preşedinţia Consiliului UE, a făcut progrese cu 

propunerea privind raportarea pe fiecare ţară şi a cerut joi o discuţie publică pe 

acest subiect, care a relevat că nu mai există o majoritate care să blocheze 

iniţiativa. 

„O majoritate extinsă a statelor membre este acum în favoarea legii şi vom merge 

mai departe pentru a fi finalizată în Parlamentul European”, a anunţat ministrul 

portughez al Economiei, Pedro Siza Vieira, la o conferinţă de presă după întâlnirea 

cu omologii săi din blocul comunitar. 

În condiţiile în care majoritatea celor 27 de oficiali UE prezenţi la reuniunea de joi 

şi-au exprimat sprijinul pentru transparenţa fiscală internaţională, decizia va trebui 

acum adoptată în scris, document care va constitui baza negocierilor între 

Consiliului UE, Parlamentul European şi Comisia Europeană. 

(Sursa: Agerpres) 

 

https://www.agerpres.ro/social/2021/02/26/constanta-peste-700-de-militari-13-bastimente-si-9-aparate-de-zbor-participa-la-exercitiul-poseidon-21-din-marea-neagra--668485

